
   Protokół Nr XXXVI/09
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 31 marca 2009 roku

Otwarcie obrad – godz. 1505

Zamknięcie obrad – godz. 1950

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności radnych, oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4
 
O godz.  15  12  liczba radnych  wynosi  15  osób na obrady sesji  przybyła  radna B. 
Siemczonek.

Przewodniczący  RM –  zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu  z  sesji  Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 26 lutego 2009 roku, z którym radni mogli zapoznać się 
wcześniej, gdyż był wyłożony w Biurze Rady do wglądu. Przewodniczący RM prosi o 
jego przyjęcie bez odczytywania.  

J. Pabian – stwierdził, że protokół z ostatniej sesji zawiera nieścisłości w końcowej 
wersji, radny odczytał następujące uwagi do protokołu Nr XXXV sesji Rady Miejskiej 
w Radkowie z dnia 26 lutego 2009 roku:

1. Protokół nie zawiera wzmianki o tym, że P. Burmistrz opuścił salę obrad.
2. Protokół  nie  mówi  o  tym,  że P.  Przewodniczący udzielił  głosu P.  radnemu 

Hajłaszowi, ten zaś oświadczył, że głos zabierze później i zgodził się, by głos 
zabrał P. Radny Kukurba.

3. W protokole brak wzmianki o tym, że P. Przewodniczący nie odbierając prawa 
głosu P. Radnemu Kukurbie przerwał  Jego wypowiedź i  ogłosił  zamknięcie 
sesji.

4. Zapis  mówiący  o  tym,  że  porządek  obrad  został  wyczerpany,  nie  jest 
prawdziwy,  gdyż  swej  wypowiedzi  nie  dokończył  P.  Radny  Kukurba  i  nie 
wypowiedział się P. Radny Hajłasz mimo, iż P. Przewodniczący udzielił  Mu 
prawa głosu.

 Radny uważa, że protokół sporządzono z naruszeniem pkt. 1 § 52 Statutu Gminy 
Radków (uwagi stanowią załącznik do protokołu).



Przewodniczący  RM  –  wyjaśnił,  że  do  Przewodniczącego  Rady  należy 
rozstrzygnięcie czy Rada przyjmie wnioski i wpisze do protokołu lub nie. Statut mówi 
też,  że Przewodniczący może rozstrzygnąć sprawę po wysłuchaniu protokolanta i 
odsłuchaniu nagrania z taśmy.  Zapytał  radnych czy wdrożyć  procedurę zgodnie z 
zapisem w Statucie. 

S. Hajłasz – radny, co do swojej osoby nie wnosi żadnych zastrzeżeń.

A.  Kukurba  –  radny  i  Klub  wnoszą  zastrzeżenia,  uważa,  że  powinno  być  to 
wyjaśnione. Radny S. Hajłasz otrzymał głos, który został przez Przewodniczącego 
odebrany, radny powinien się wypowiedzieć i sprawa zostanie zakończona. 

Przewodniczący RM – powiedział, że nie odebrał głosu radnemu S. Hajłaszowi.

A. Kukurba – powiedział, że Przewodniczący odebrał głos, bo zakończył sesje nie 
wyczerpując wszystkich tematów i problemów sesji.

Przewodniczący RM – powiedział,  że  przerwał  obrady sesji,  dlatego że  dyskusja 
stała się bezprzedmiotowa, dlaczego radni mają siedzieć i słuchać rzeczy, które już 
kilkakrotnie słuchali.

Burmistrz – wyjaśnił, że podczas sesji Burmistrz ma obowiązek złożyć sprawozdanie 
z  prac  międzysesyjnych,  ma  powiadomić  Radę  o  realizacji  uchwał  i  wydanych 
zarządzeniach.  Burmistrz  przeprosił  za  wcześniejsze wyjście  z  sesji,  ale  nie  miał 
ochoty wysłuchiwać sporów Rady prowadzonej między sobą. Burmistrz uważa, że 
swoje  obowiązki  podczas sesji  wykonał  w  100% a obecność Burmistrza  nie  jest 
obowiązkowa od rozpoczęcia do zakończenia. 

J.  Pabian  –  wyjaśnił,  że  radnemu  nie  chodzi  o  żadne  pretensje  pod  adresem 
Burmistrza, uważa, że Burmistrz miał prawo wyjść, kiedy uzna za stosowne. Radny 
stwierdził, że § 52 Statutu mówi, że protokół musi wiernie odzwierciedlać przebieg 
obrad i taki fakt powinien być odnotowany.

Przewodniczący RM – uważa,  że część wniosków można przyjąć,  ale  większość 
zarzutów  nie  ma  racji.  Przewodniczący  zgodnie  z  procedurą  poprosił  o 
ustosunkowanie  się  protokolanta  do  sprawy  a  jak  zajdzie  potrzeba  zostanie 
odsłuchana taśma, tak mówi Statut. 

A. Kukurba – poprosił Sekretarza gminy o ustosunkowanie się do wniosku.

Sekretarz gminy – wyjaśniła,  że nie może wyrażać opinii, które nie są zgodne ze 
Statutem,  Statut  reguluje  procedurę  przyjmowania  porządku  obrad  i  zgłaszania 
uwag. Jeżeli zajdzie sytuacja, że Przewodniczący nie przychyla się do wniosku to 
można  odsłuchać  i  sprawdzić  odsłuchując  płytę  z  nagraniem  sesji.  Sekretarz 
stwierdziła, że odsłuchując nagranie z taśmy w biurze nie było słychać stwierdzenia 
Pana Hajłasz, który mówił, że oddaje głos Panu Kukurbie gdyż było to powiedziane 
bez  mikrofonu.  Sekretarz  powiedziała,  że  w  protokole  odnotowywane  są  wyjścia 
radnych,  dlatego,  że  ma to  istotne  znaczenie  w sprawie  głosowań  a  to  czy  jest 
obecny Burmistrz czy inna osoba nie ma wpływu na rozstrzygnięcia Rady, dlatego 
takie sytuacje nie mają odzwierciedlenia w protokole.



J. Górski – radny zaproponował głosowanie.

Przewodniczący RM – nie można przegłosować bo procedura mówi inaczej.   

J. Gorczycki – zaproponował, aby Przewodniczący RM ogłosił przerwę.

Przewodniczący RM na wniosek radnego J. Gorczyckiego ogłosił dziesięciominutową 
przerwę.

Po przerwie.

L. Połowczuk – odniosła się do przedstawionych uwag radnego J. Pabiana:
 odnośnie punktu 1 który mówi o braku zapisu wyjścia z sali Burmistrza z obrad 

sesji – wyjaśniła, że w protokole nie odnotowuje się wyjść osób zaproszonych 
gdyż nie ma to wpływu dla ważności głosowań i sesji 

 odnośnie  punktu  2  który  mówi  o  braku  zapisu  udzielenia  głosu  przez 
Przewodniczącego RM radnemu S. Hajłasz, który to głos oddał radnemu A. 
Kukurbie a radny S. Hajłasz oświadczył, że głos zabierze później – wyjaśniła, 
że  podczas  przesłuchania  płyty  z  nagraniem sesji  nie  słychać  wypowiedzi 
radnego S. Hajłasza 

 odnośnie punktu 3 który mówi że w protokole brak jest wzmianki o tym, że 
Przewodniczący  RM  nie  odbierając  prawa  głosu  radnemu  A.  Kukurbie 
przerwał  Jego  wypowiedz  i  ogłosił  zamknięcie  sesji  –  do  tej  uwagi 
protokolantka nie wniosła uwag

 odnośnie punktu 4 który mówi  o nieprawdziwym zapisie iż porządek obrad 
został  wyczerpany  a  radny  A.  Kukurba  nie  dokończył  wypowiedzi  i  nie 
wypowiedział  się  też  radny  S.  Hajłasz  –  wyjaśniła,  że  w  związku  nie 
wniesieniem  uwag  do  punktu  3  automatycznie  zmieni  się  dotychczasowy 
zapis dotyczący zamknięcia sesji.      

Przewodniczący  RM  –  poinformował,  że  nie  ma  technicznych  możliwości 
przesłuchania taśmy. Powiedział, że jako Przewodniczący Rady pozytywnie odnosi 
się  do  punktu  3,  który  zostanie  ujęty  w  protokole:  „Przewodniczący  Rady  nie 
odbierając prawa głosu Panu radnemu Kukurbie przerwał jego wypowiedz i ogłosił 
zamknięcie sesji”. Przewodniczący RM zapytał, co na to Klub Radnych.

A. Kukurba – wyrażają zgodę z uwagi na to, że wszystko się przedłuża a z tego nie 
będzie żadnego ognia tylko trochę dymu.  

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 
26 lutego 2009 roku z uwzględnieniem naniesienia uwagi.
Głosowało 15 radnych: za - 13   przeciw -  0   wstrzymało się – 2. 

Ad. 5

 Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  są  uwagi  i  propozycje  do  dostarczonego 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz wniósł o:



1. wycofanie  z  porządku  obrad  DRUKU Nr  4  w  sprawie  wystąpienia  Gminy 
Radków  z  Międzygminnego  Związku  Celowego  w  Kłodzku.  Burmistrz 
wyjaśnił, że na spotkaniu z członkami MZC zostały ustalone pewne działania 
na przyszłość w zakresie budowy ZUO. Członkowie MZC wnieśli prośbę do 
Burmistrza, aby zamierzenia w tej sprawie odroczyć na jeden miesiąc, bo w 
miesiącu kwietniu temat rozpoczęcia budowy ZUO w Ścinawce Dolnej w tej 
części  przygotowania do budowy zostanie  zamknięty,  zostanie  uzgodniony 
inwestor strategiczny. Dopiero po dyskusjach okaże się czy gmina Radków 
zostanie  w Związku  a  Związek  w zamian za  130  tys.  z  tytułu  obciążenia 
kosztami  dokumentacji  będzie  reprezentował  wszystkie  gminy  w  spółce. 
Realizatorzy zadania czy gmina Radków wystąpi ze Związku obejmie udziały 
wartości 130 tys. w przyszłej spółce i będzie reprezentować tylko stanowisko 
gminy Radków dbając o dywidendy udziału w spółce    

2.  wprowadzenie do porządku obrad DRUK Nr 7 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej  Powiatowi  Kłodzkiemu.  Burmistrz  wyjaśnił,  że  temat  dotyczy 
wniosku  Starosty  Kłodzkiego,  w  którym  powiat  proponuje  na  zasadzie 
porozumienia,  aby  gmina  przekazała  kwotę  230  tys.  na  remonty  dróg 
powiatowych.  Temat  ma  związek  z  wnioskiem  Burmistrza  o  przekazanie 
nieodpłatnie  nieruchomości  na  przejściu  granicznym  w  Tłumaczowie. 
Burmistrz uważa,  że projekt  uchwały warto  włączyć  pod obrady bo jest  to 
bardzo istotne dla gminy pod względem możliwości sfinansowania powiatu na 
drogach powiatowych jak również cele jakie gmina ma do nieruchomości.  

J. Gorczycki – zarzucił brak uzasadnienia i numeru do projektu uchwały w sprawie 
udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kłodzkiemu,  prosi  Burmistrza  o 
wyjaśnienie.

Przewodniczący  RM  –  wyjaśnił,  że  uchwałę  otrzymano  dzisiaj,  projekt  uchwały 
będzie miał numer 7 a Burmistrz wyjaśnił projekt uchwały.

Burmistrz – wyjaśnił, że został przygotowany projekt uchwały, który ma być poddany 
dyskusji na poziomie Rady. Uzasadnienia do przekazania powiatowi 230 tys. zł na 
odbudowę  dróg  powiatowych  w  zamian  za  otrzymanie  nieodpłatnie  budynku  na 
granicy,  który  wyceniono  na  poziomie  970  tys.  u  Burmistrza  nie  znajduje 
uzasadnienia.

Przewodniczący  RM  -  zapytał  czy  są  jeszcze  uwagi  i  propozycje  dotyczące 
dostarczonego radnym porządku obrad.
Innych propozycji nie było.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza:
Głosowało15 radnych:   za –  15   przeciw  - 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 6

Ryszard Hajduk – wice Prezes MLKS Radków – złożył sprawozdanie z działalności 
klubu – informacja stanowi załącznik do protokołu. Poinformował, że Klub zawiesił 
działalność ze względu finansowych i kadrowych.



Stanisław  Borkowski  –  Prezes  MLKS  „Zjednoczeni”  Ścinawka  Średnia  złożył 
sprawozdanie z działalności klubu – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Barbara  Siemczonek  –  w  imieniu  Prezesa  Ludowego  Klubu  Sportowego  w 
Wambierzycach  złożyła  sprawozdanie  z  działalności  klubu  –  informacja  stanowi 
załącznik do protokołu.

A. Kukurba – poinformował o spotkaniu Komisji  Sportu z Burmistrzem, na którym 
jako  Przewodniczący  Komisji  Sportu  zwrócił  się  do  Burmistrza  z  wnioskiem  o 
zwiększenie dotacji na kluby sportowe. Burmistrz obiecał, że jak znajdzie środki to 
zostanie zwiększona dotacja na ten cel. 

Ryszard  Markowicz  –  Prezes  Ludowego  Klubu  Sportowego  „Tęcza”  w  Ścinawce 
Dolnej złożył  sprawozdanie z działalności klubu – informacja stanowi załącznik do 
protokołu.

Burmistrz  –  podziękował  wszystkim,  którzy  zajmują  się  sportem,  który  ma  duże 
znaczenie  dla  gminy  oraz  Radzie  i  wszystkim  instytucjom,  które  wspierają  sport. 
Burmistrz uważa, że przy wspólnym wysiłku w ostatnich kilku latach gmina została 
doposażona w narzędzia  do  realizacji  zadań sportowych.  Burmistrz  nadal  będzie 
wspierał te działania poprzez pomoc i wsparcie doposarzając Klub w Wambierzycach 
w  zaplecze  socjalno  –  sanitarne,  poprzez  wsparcie  Klubu  w  Tłumaczowie 
dostępnymi środkami, aby nie zmarnować inicjatywy. Burmistrz podziękował Radzie 
Sołeckiej  i  radnemu J.  Gorczyckiemu, że powstał  Klub Sportowy w Tłumaczowie, 
podziękował  również  działaczom  ze  Ścinawki  Średniej.  Burmistrz  odniósł  się  do 
sportu w Radkowie – środki na ten cel są przeznaczane w określony sposób i bardzo 
rygorystycznie, określona pula pieniędzy rozdysponowana jest przez komisje do tego 
celu utworzoną, która rządzi środkami. Burmistrz zaproponował Klubowi z Radkowa, 
aby  podjęli  inicjatywę  w  dziedzinie  sportu,  aby  znalazła  się  grupa  pozytywnie 
„ zakręconych”, która zajęłaby się sportem w Radkowie. To spowoduje wyszukiwanie 
środków z różnych źródeł, które sfinansują działania tej grupy. Burmistrz podziękował 
działaczom za dokonania, które zostały przedstawione w sprawozdaniach.

J.  Gorczycki  – poinformował,  że jest  w zarządzie Ludowego Zespołu Sportowego 
„Granica”  Tłumaczów,  radny  prosi  Burmistrza  o  darmowe  udostępnienie  raz  w 
tygodniu w miesiącach jesiennych hali w Ścinawce Średniej dla sporowców z gminy. 
Sami  zawodnicy  Tłumaczowa  i  poszczególnych  Klubów  prawdopodobnie  wnoszą 
pieniądze do budżetu, dlatego radny chciałby, aby raz w tygodniu udostępnić halę. 
Prosi Burmistrza o zrobienie terminarzu na darmowe udostępnienie hali sportowcom. 

Ad. 7

Barbara Jerzyk  – Kierownik OPS w Radkowie  z/s  w Ścinawce Średniej  -  złożyła 
informację  na  temat  „Opieka społeczna w kontekście  najuboższym mieszkańcom 
gminy” – informacja stanowi załącznik do protokołu. 

B. Siemczonek odniosła się do przedstawionego sprawozdania Kierownika OPS: 



 w  zakresie  dożywiania  zapytała  czy  przekroczenie  o  kilka  złotych 
dyskwalifikuje  osobę potrzebującą,  czy są takie  osoby,  czy Pani  Kierownik 
bierze  pod  uwagę,  to  że  Rada  Miejska  może  podwyższyć  kryterium 
dochodowe, aby zniwelować grupę potrzebujących

 radna jest  zaniepokojona dopłatami  do Domów Pomocy Społecznej  jest  to 
kwota 53 tys. Radna zapytała, czy 5 osób przebywa w Państwowych Domach 
Pomocy Społecznej jeżeli tak to prosi wzięcie pod uwagę, że Prywatne Domy 
prowadzone przez siostry zakonne są tańsze. 

B. Jerzyk wyjaśniła:
 w sprawie dożywiania Program dopuszcza podwyższone kryteria o 150% do 

kryteriów ogłoszonych w ustawie o Pomocy Społecznej. W przypadku osób w 
rodzinie gdzie kryterium wynosi 351 na osobę to 150% daje 526 zł z groszami 
a w przypadku osoby samotnej tj. 150% od kwoty 477 wychodzi w granicach 
700 zł. Poinformowała, że jak były środki na dożywianie to wszystkie osoby 
zostały  objęte  Programem nikt  nie  został  załatwiony odmownie  a na dzień 
dzisiejszy  przedstawia  się  gorzej.  Środki  otrzymane  z  Dolnośląskiego 
Wojewódzkiego Zespołu to kwota 136 tys. i z budżetu gminy kwota 91tys.

 w  sprawie  kierowania  osób  do  Domów  Pomocy  Społecznej  Państwowych 
wyjaśniła,  że  osoby  które  umieszczają  w  Domach  Prywatnych  swoich 
członków rodziny mogą ominąć procedurę żeby przejść przez OPS. W wielu 
przypadkach OPS z braku miejsc w Państwowych Domach Pomocy namawia 
o umieszczenie osób w Domach Pomocy w Ścinawce Górnej, Polanicy jednak 
nie ma zainteresowania przez te osoby. 

Ad. 8

M.  Pejski  –  Dyrektor  GZUP  złożył  sprawozdanie  na  temat  wykonania  planu 
remontów bieżących i kapitalnych w budynkach, których gmina jest właścicielem za 
rok 2008 – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

O godz. 1635 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1650

Ad. 9

 Burmistrz  –  poinformował  o  zmianie  formy  sprawozdania,  do  którego  zostały 
włączone  informacje  od  jednostek  pomocniczych  gminy.  Burmistrz  złożył 
sprawozdanie  ze  swoich  prac  w  okresie  międzysesyjnym  (sprawozdanie  stanowi 
załącznik do protokołu).

Przewodniczący RM – zapytał  czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
przedstawionego sprawozdania.

Nie wniesiono uwag i zapytań do przedstawionego sprawozdania.

O godz. 1758 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1810



Ad. 10

DRUK NR 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2009 
rok

Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 
budżecie przewiduje zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 419.213 tys. 
zł które są współfinansowane z Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 
poprzez  zadania  drogi  transportu  rolnego,  zadania  związane  z  infrastrukturą 
komunikacyjną,  zadania  związane  z  ochrona  przeciwpożarową  oraz 
zabezpieczeniem  środków  na  budowę  strażnicy  OSP  w  Ścinawce  Dolnej.  Plan 
dochodów po zmianach wyniesie 27 891 632,00zł, a po stronie wydatków 31 159 
850,00 zł .

A.  Kukurba –  prosi  o  dokładniejsze  sprecyzowanie  danych,  które  przedstawił,  bo 
radny dokładniej nie mógł się z nimi zapoznać. Chodzi o zmianę w budżecie gminy 
Radków na 2009 rok. W przedmiotowej uchwale dokonano zmian w zakresie zadań 
współfinansowanych ze środków Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 
w  województwie  dolnośląskim  poprzez  wykreślenie  zadania  „Modernizacja  dróg 
transportu rolnego 15 działek położonych w Radkowie o łącznej  długości 3,2 km” 
kwota 785.000,00 zł. Według radnego orientacji chodzi o już uchwalone wcześniej 
drogi jak Osiedle Robotnicze, droga na basen, ul. Łąkowa, jeżeli chodzi o te drogi to, 
dlaczego mamy z tego schodzić przecież Radków jest terenem turystycznym. Radny 
podejrzewa, że musi być bardzo poważna inna sprawa bo pieniądze przechodzą na 
drugie zadanie „Modernizacja dróg transportu rolnego oznaczonych geodezyjnie jako 
działki 678,683,690/2 położonych w Tłumaczowie o łącznej długości1700 mb. Radny 
prosi Burmistrza o wyjaśnienie.   

Burmistrz  -  zgadza  się  z  radnym,  że  wszystkie  drogi  w  Radkowie  powinny  być 
wyremontowane,  prosi  o  wskazanie  środków  na  ten  cel.  Burmistrz  wyjaśnił,  że 
zostało zgłoszone do Funduszu Geodezyjnego zapotrzebowanie na środki na remont 
dróg w obszarze ul. Łąkowej od niej wszystkie w górę i Osiedle Robotnicze ul. Polna 
od niej wszystkie w górę. W roku 2008 wsparcie finansowe wyniosło około 630 tys. zł 
i  Komisja zakwalifikowała na łączną długość dróg 3,5 km, więc nie można zrobić 
wszystkich  dróg.  Drogi  od  Osiedla  Robotniczego  sięgają  3,2  km długości,  na  co 
gmina otrzymała środki i tymi środkami może dysponować dofinansowując środkami 
z budżetu gminy a całe zadanie na tym odcinku będzie kosztować 1.200.000,00 zł. 
Zostało to tak zrobione, dlatego, że alternatywa przy tego rodzaju planowaniu jest 
niezbędna, bo gdyby założyć, że drogi te nie uzyskałyby kwalifikacji nie doszłoby do 
podpisania umowy. Zwykle zgłaszając drogi w kilku miejscach do usuwania skutków 
klęsk żywiołowych transportu rolnego do sfinansowania Funduszem Geodezyjnym i 
zabezpieczeniem  środków  w  budżecie,  w  momencie  przyznania  środków  i 
podpisania  umowy  znane  są  środki.  Komisja  z  przedstawicielem  geodety 
zakwalifikowała  dany  odcinek  drogi  do  remontu.  Natomiast  etap,  który  został 
ściągnięty będzie miał szanse być rozpatrywany na jesień br., który jest zgłoszony w 
geodezji i wpisany w plan, więc nie ma potrzeby mrozić środków w budżecie skoro 
gmina  otrzymuje  dofinansowanie  z  Funduszu  na  usuwanie  skutków  klęsk 
żywiołowych  dróg transportu  rolnego  w miejscowościach  gminy  Radków.  Dlatego 
zakwalifikowano  drogę  w  Tłumaczowie  o  długości  1,7  km  która  ma  największe 
uszkodzenia i najpilniejszą potrzebę ich usunięcia, środki w kwocie 300 tys. na jej 



remont  zostają  przerzucone  z  klęsk  żywiołowych  na  drogi  transportu  rolnego  i 
środkami uchwalonymi w budżecie, dlatego, że nie otrzymano środków na tyle dróg 
ile  zostało  zgłoszonych  na  terenie  Radkowa.  Burmistrz  poinformował  o  pracach, 
które będą wykonane na terenie Radkowa w bieżącym roku.        

Skarbnik  –  podsumowała  wypowiedz  Burmistrza  od  strony  finansowej  zwracając 
uwagę  na  plan  po  stronie  wydatków  w  zaokrągleniu  wynosi  31  mln,  zadania 
inwestycyjne 13 mln, zadania z drogami 9.5 mln.

Przewodniczący  RM  -  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:     za – 15     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 w sprawie Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i 
za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagradzania, a także 
wysokość  oraz  szczegółowe  zasady  przyznawania  i  wypłacania  dodatku 
mieszkaniowego.

Burmistrz – prosi o kierowanie pytań do vice Burmistrz. Burmistrz poprosił o przyjęcie 
projektu który został wynegocjowany i przeszedł całą drogę proceduralną, posiada 
zabezpieczenie  związków zawodowych  oraz  jest  projektem bardzo  korzystnym  w 
zakresie regulaminu wynagradzania nauczycieli.  

 Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:     za – 15      przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXVII/317/05  Rady  Miejskiej  w 
Radkowie z dnia 29 kwietnia 2005r.  w sprawie zmiany nazwy samorządowej 
instytucji kultury Gminnego Centrum Kultury w Radkowie i nadania statutu dla 
Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki w Radkowie  

Burmistrz – projekt uchwały był szeroko omawiany na posiedzeniach Komisji prosi o 
jego przyjęcie w przedstawionej wersji.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:     za – 15        przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania

Sekretarz Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:



Głosowało 15 radnych:      za – 15      przeciw – 0     wstrzymało się – 0.

DRUK NR 6 w sprawie upoważnienia Burmistrza do podjęcia działań mających 
na celu przekształcenie Gminnych Zakładów Użyteczności  Publicznej  w 
Radkowie w spółkę prawa handlowego 

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  zakład  budżetowy  zgodnie  z  wymogami  czasu  należy 
podnieść  na  wyższy  poziom  w  spółkę  prawa  handlowego.  Doprowadzi  to  do 
lepszego  funkcjonowania  i  zwiększenia  jakości  usług  w  zakresie  realizowanym 
dotychczas  przez  GZUP.  Burmistrz  w  oparciu  o  przedmiotowy  projekt  uchwały 
podejmie  działania  służące  określeniu  korzyści,  jakie  można  osiągnąć  w  wyniku 
przekształcenia. 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:     za – 14        przeciw – 1      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 7 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu

Burmistrz – wyjaśnił, że problem dotyczy przejęcia przez gminę Radków do zasobu 
mienia  gminy  nieruchomości  na  przejściu  granicznym  w  Tłumaczowie.  Burmistrz 
przypomniał,  że  w  wyniku  przyjęcia  złożonego  wniosku  przez  Wojewodę 
Dolnośląskiego  zostały  przekazane  gminie  kontenery  odpraw,  które  oczekują  na 
demontaż  oraz  wiata.  Kontenery  zostaną  przekazane  Sołectwu  Ratno  Górne  i 
Klubowi Sportowemu w Wambierzycach a wiata zostanie przekazana na potrzeby 
GZUP.  Burmistrz  w  następnym  etapie  wystąpił  do  Wojewody  o  przekazanie 
nieruchomości  z  uzasadnieniem  celu,  którym  było  utworzenie  przedszkola 
zintegrowanego,  szkoły  I-III  bądź siedziby jednostek  kulturowych  w Tłumaczowie. 
Procedurę  komunalizacyjną  kończył  Starosta  Kłodzki,  od  którego  gmina  dostała 
propozycję nie do odrzucenia, z której  wynika, że gmina nie otrzyma nieodpłatnie 
obiektu w Tłumaczowie.  Burmistrz  odczytał  pismo Starosty  Kłodzkiego w sprawie 
oferty  zawarcia  porozumienia  w  sprawie  wspólnej  realizacji  zadań  na  drogach 
powiatowych w gminie Radków, z którego wynika, aby gmina Radków przekazała na 
realizację  projektu  budowlanego  na  zadania  „przebudowa  drogi  powiatowej  na 
odcinku  Ścinawka  Średnia  –  Nowa  Ruda  Słupiec”  i  remont  cząstkowy  dróg 
powiatowych na terenie gminy Radków wskazanych przez współinwestora sumę 230 
tys.  Należy  to  rozumieć,  że  gmina  będzie  współfinansować  drogi  powiatowe  w 



zamian  otrzymując  nieodpłatnie  nieruchomość  na  przejściu  granicznym,  ta 
nieruchomość  była  własnością  skarbu  państwa  a  powiat  nie  uczestniczył  jako 
inwestor  w kosztach jej  realizacji.  Na spotkaniu w Tłumaczowie  Pan M. Jagódka 
ogłosił,  że  nieruchomość została  wyceniona w operacie  szacunkowym  około  970 
tys.,  Starostwo Powiatowe zakłada, że nieruchomość w tej cenie zbędzie i tytułem 
sprzedaży  uzyska  wpływ  do  budżetu  starostwa  w  wielkości  25%  odpisu,  który 
Starostwu się należy.  Burmistrz powiedział,  że w budżecie nie ma pieniędzy i nie 
rozumie,  dlaczego  gmina  ma zapłacić  na  budowę  dróg  powiatowych  i  to  nie  na 
terenie  gminy  Radków  za  uzyskanie  tej  nieruchomości  nieodpłatnie.  Burmistrz 
odczytał  notatkę  służbową  skarbnika  gminy  opiniującą  negatywnie  propozycję 
Starostwa Powiatowego w Kłodzku w sprawie dofinansowania przez gminę Radków 
remontu  cząstkowego  dróg powiatowych  w wysokości  230.000,00 zł  oraz  projekt 
uchwały Burmistrz nie znajduje uzasadnienia aby płacić taką kwotę za nieruchomość 
jedynie  jest  skłonny  przekonywać  Skarbnika  i  Radę  aby  znaleźć  środki  na 
dofinansowanie  dróg  powiatowych  ale  od  ceny  realnej  tej  nieruchomości,  której 
wartość  Burmistrz  szacuje  na  około  350  tys.  Burmistrz  prosi  Radę  o  zajęcie 
stanowiska. 

J. Gorczycki – dziwi się Burmistrzowi, że tak postąpił, radny wie, że Burmistrz potrafi 
pewne  rzeczy  załatwić.  Radny  dziwi  się  odnośnie  zignorowania  spotkania  w 
Tłumaczowie, które było nie na miejscu gdzie padły pewne słowa. Na spotkaniu w 
Tłumaczowie Burmistrz obiecał wobec mieszkańców, z którego jest płyta i protokół, 
że znajdzie pieniądze w budżecie na zakup tego lokalu, była mowa o 250 tys., miały 
być  negocjacje  z  Panem Starostą.  Radny  uważa,  że  można  zrobić  nowy operat 
szacunkowy przez gminę. Stwierdził, że projekt uchwały nie ma uzasadnienia i nie 
jest podpisany, uważa, że jest to bubel prawny. Radny nie jest przeciwny tej uchwale 
jest za kupnem tego budynku, który będzie służył społeczności.

Burmistrz – wyjaśnił, że ani jednym słowem nie obiecał, że zrealizuje postulat Pana 
Starosty.  Burmistrz na spotkaniu w Tłumaczowie mówił,  że jest skłonny rozważyć 
rozliczenie ze Starostwem, ale od realnej wartości budynku oraz że należy zwrócić 
uwagę na zabezpieczenie środków i skierowane na budowę dróg w gminie Radków. 
Burmistrz  jest  zdziwiony postępowaniem radnego,  który  domaga się  wycofania  z 
budżetu 230 tys. na wykupienie nieruchomości położonej na naszym terenie, która 
gminie się należy a powiat prowadzi tylko komunalizacje a nigdy nie był właścicielem. 

J.  Gorczycki  –  prosi  radnych,  którzy  byli  na  spotkaniu  w  Tłumaczowie,  aby  się 
wypowiedzieli  w  sprawie  wypowiedzi  Burmistrza.  Radny nie  reprezentuje  powiatu 
tylko  wieś  Tłumaczów  a  walka  pomiędzy  powiatem  a  Burmistrzem  radnego  nie 
interesuje. 

S.  Hajłasz – oświadczył,  że był  na zebraniu,  na którym Burmistrz  powiedział,  że 
rozważy  możliwość  zakupu  tego  budynku.  Poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna 
analizowała porozumienie przedstawione przez Starostwo, w którym nie ma mowy o 
przekazaniu  budynku  tylko  o  wydatkowaniu  kwoty  z  budżetu  gminy na  realizację 
inwestycji  prowadzonej  przez  powiat  kłodzki,  dlatego  Komisja  Rewizyjna 
zaopiniowała negatywnie projekt porozumienia.

Z.  Szkretka  –  uważa,  że  jest  to  trudny  temat,  ale  debata,  która  toczy  się  na 
dzisiejszej sesji jest potrzebna. Radny będąc na zebraniu nie słyszał, aby Burmistrz 



obiecywał  zakup nieruchomości  w cenie 230 tys.  Radny wystąpił  z wnioskiem do 
Starosty  o  zrewidowanie  ceny  nieruchomości  w  Tłumaczowie,  który  nie  jest 
zrealizowany. Radny popiera działania Burmistrz za prowadzone działania w sprawie 
nabycia  nieruchomości,  które  miały  wspierać  działania  mieszkańców.  Radny 
zaapelował do Starosty o ponowną wycenę nieruchomości. Poinformował, że gazeta 
noworudzka,  w  której  Starostwo  wykupiło  stronę,  za  którą  płaci  duże  pieniądze, 
umieściła artykuł w którym szkaluje Burmistrza i Radę.  

J. Gorczycki – uważa, że w Radzie Powiatu z radnym powiatowym tak się liczą jak 
tutaj z radnym.
 Przewodniczący RM zamknął dyskusje. 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:     za –  1       przeciw –  13     wstrzymało się – 1.
Projekt uchwały został odrzucony.

J. Pabian – głosował za odrzuceniem projektu uchwały, ale wierzy, że budynek trafi 
do zasobu gminy i powstanie to, co zostało zaplanowane. Radny na Komisji Oświaty 
zobowiązał się do napisania uzasadnienia do uchwały, które wyrażałoby stanowisko 
Rady.  Radny  odczytał  napisane  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  w  sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu:

1.  Projekt  przedstawiony  przez  Starostwo  Powiatowe  Burmistrzowi  Miasta  i 
Gminy Radków jest nie do przyjęcia, gdyż brak w nim bodaj wzmianki o tym, 
że  w  zamian  za  dofinansowanie  przez  gminę  Radków  remontu  dróg 
powiatowych,  władze  Powiatu  Kłodzkiego  przekażą  Gminie  Radków 
nieruchomość po byłym przejściu granicznym w Tłumaczowie.

2. Skarbnik  Gminy  nie  wyraża  zgody  na  kontrasygnowanie  powyższego 
porozumienia.

3. Starostwo Powiatowe oczekuje od Gminy Radków dofinansowania w kwocie 
230.000 zł. tj. 25% wartości wspomnianej wyżej nieruchomości podczas gdy 
Wicestarosta Pan Marek Jagódka na spotkaniu z mieszkańcami Tłumaczowa 
w  dniu  13.02.2009r.  wyraźnie  stwierdził,  iż  wartość  nieruchomości  została 
zawyżona i zasadne byłoby dokonanie powtórnej wyceny.

4. W  projekcie  porozumienia  Starostwo  Powiatowe  nie  odnosi  się  w  żaden 
sposób  do  propozycji  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Radków  sugerującego 
konieczność  przeznaczenia  dofinansowania  na  remont  drogi  powiatowej 
biegnącej  od  Gorzuchowa  poprzez  Ścinawkę  Dolną,  Ścinawkę  Średnią  i 
łączącej się w Ścinawce Górnej z drogą wojewódzką nr 387 lub na remont 
dwóch mostów usytuowanych w ciągu wymienionej wyżej drogi, zamiast na 
remont  drogi  powiatowej  Ścinawka  Średnia  –Nowa  Ruda  –  Słupiec 
(uzasadnienie stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz – podziękował radnemu za postawę. Burmistrz uważa, że nieruchomość 
ma szanse trafić do zasobów mienia gminy przez taką postawę.

Skarbnik – zaproponowała radnemu J. Pabian, aby w miejsce nie wyrażam zgody 
wpisać opiniuję negatywnie propozycję.  Wyjaśniła znaczenie słowa kontrasygnata, 
które nie może zostać wpisane gdyż nie ma jeszcze pierwszego podpisu.

J. Pabian – wyraził zgodę.



Przewodniczący RM – poddał pod głosowanie czy Rada przyjmie apel radnego J. 
Pabiana o treści:

1. Projekt przedstawiony przez Starostwo Powiatowe Burmistrzowi Miasta i 
Gminy Radków jest nie do przyjęcia, gdyż brak w nim bodaj wzmianki o 
tym, że w zamian za dofinansowanie przez gminę Radków remontu dróg 
powiatowych,  władze  Powiatu  Kłodzkiego  przekażą  Gminie  Radków 
nieruchomość po byłym przejściu granicznym w Tłumaczowie.

2. Skarbnik Gminy opiniuje negatywnie propozycję Starostwa Powiatowego 
w Kłodzku.

3. Starostwo  Powiatowe  oczekuje  od  Gminy  Radków  dofinansowania  w 
kwocie  230.000 zł.  tj.  25% wartości  wspomnianej  wyżej  nieruchomości 
podczas  gdy  Wicestarosta  Pan  Marek  Jagódka  na  spotkaniu  z 
mieszkańcami  Tłumaczowa  w  dniu  13.02.2009r.  wyraźnie  stwierdził,  iż 
wartość  nieruchomości  została  zawyżona  i  zasadne  byłoby  dokonanie 
powtórnej wyceny.

4. W projekcie porozumienia Starostwo Powiatowe nie odnosi się w żaden 
sposób do propozycji  Burmistrza Miasta i  Gminy Radków sugerującego 
konieczność przeznaczenia dofinansowania na remont drogi powiatowej 
biegnącej od Gorzuchowa poprzez Ścinawkę Dolną, Ścinawkę Średnią i 
łączącej się w Ścinawce Górnej z drogą wojewódzką nr 387 lub na remont 
dwóch mostów usytuowanych w ciągu wymienionej wyżej drogi, zamiast 
na remont drogi powiatowej Ścinawka Średnia –Nowa Ruda – Słupiec.

Głosowało 15 radnych: za - 12    przeciw -  0   wstrzymało się -   3 – wniosek został 
przyjęty.

Przewodniczący RM o godz. 1825 ogłosił przerwę.
O godz. 1839 wznowiono obrady sesji.
Po przerwie w sesji uczestniczy 14 radnych – obrady opuścił radny R. Markowicz,

Ad. 11 Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy

J.  Pabian –  skierował  wniosek do  Burmistrza w sprawie  drogi  do Radkowa,  aby 
zmusić Zarząd Dróg Wojewódzkich do działania. Zaproponował wywieszenie w paru 
miejscach  informacji,  kto  odpowiada  za  zarządzanie  drogą  (podać  adres,  numer 
telefonu zarządcy).

Burmistrz  –  poinformował,  że tą  drogą zajmuje się  bardzo intensywnie,  która ma 
szanse na naprawę. Burmistrz jest umówiony z dyr.  od napraw i remontu dróg w 
sprawie  tej  drogi,  padła  również  propozycja  z  Dyrekcji  Służb  Dróg  i  Kolei  o 
współudział w naprawie drogi poprzez współfinansowanie. Jeżeli Burmistrz otrzyma 
poparcie  Rady na sfinansowanie  cząstkowe  naprawy drogi  na  odcinku Ścinawka 
Średnia  –  Radków  przysporzy  gminie  napływ  turystów  i  podniesie  opinie 
współpartnera Dolnośląskich Służb Dróg i Kolei która dużo inwestuje w tę strukturę 
na terenie gminy.  

O godz. 1911 w sesji uczestniczy 13 radnych - obrady opuścił radny B. Kuczyński. 



B. Siemczonek – poinformowała, że na stronie internetowej DZDW jest informacja 
odnośnie przetargów napraw cząstkowych gdzie ujęta jest ta droga.

Burmistrz  –  jest  zapewnienie,  że  ta  droga  w  naprawach  cząstkowych  zostanie 
naprawiona w II kwartale br. Są ogłoszenia o naprawach cząstkowych i ta droga jest 
wpisana, ale zakres wartości robót nie jest określony, bo nie został zkosztorysowany 
obszar z zakresu prac, jakie należy wykonać na tym odcinku.

J. Gorczycki - zapytał Burmistrza w sprawie kamieniołomu Gardzień w Tłumaczowie 
gdzie robione są dziwne rzeczy. Radnego dziwi, że robiona jest odkrywka a nie ma 
tablic informacyjnych o inwestorze, wykonawcy, wyrobisko nie jest ogrodzone. Radny 
zabiegał o informacje na temat inwestora, z którym chciałby zorganizować spotkanie 
dlatego,  że  pewne  rzeczy  robione  są  bezprawnie.  Radny  skontaktował  się 
telefonicznie  z  prezesem  kamieniołomu,  który  nie  ma  czasu  na  spotkanie  z 
mieszkańcami. Radny chciałby wiedzieć czy firma złożyła deklaracje podatkową od 
nieruchomości.

Burmistrz – gmina zajęła się tą sprawą, został wysłany pracownik urzędu Pan Dunaj, 
zostały  zrobione szkice  robót,  została  zawiadomiona spółka  PPG Poznań,  został 
zawiadomiony  Pan  Firlita,  który  otrzymał  stosowne  materiały  jest  umówione 
następne spotkanie na placu budowy. Burmistrz poinformował, że byli  mieszkańcy 
Tłumaczowa i udało się odnaleźć prezesa spółki PPG Firlita z którym mieszkanka 
Tłumaczowa rozmawiała i ustaliła, że najpóźniej po świętach odbędzie się spotkanie 
z  mieszkańcami  którzy  mieszkają  najbliżej  stacji  przeładowczej  i  budowy  linii 
kolejowej. Burmistrz oczekuje od osób, które były na spotkaniu wniosku na piśmie z 
potwierdzeniem uczestnictwa w zebraniu osób zainteresowanych.  

J.  Gorczycki  – radny spotkał się z tą osobą i  przeprowadził  rozmowę. Przez cały 
Tłumaczów idzie huk nie tylko gdzie jest przesypownia i będzie to dotyczyło całego 
Tłumaczowa nie tylko mieszkańców, którzy byli na spotkaniu. 

Burmistrz - zapytał radnego czy potwierdza to, co mówił Burmistrz.

J.  Butrym –  mieszkanka Radkowa -  w sprawie  wykupu  mieszkania,  Słyszała,  że 
Burmistrz na sesji ogłosił, że w strefie A na ul Chrobrego są sprzedawane mieszka. 
Pani J. Butrym od roku 2004 stara się o wykup mieszkania poprzez różne instytucje z 
wynikiem negatywnym  dlatego  jest  zdziwiona,  że  ludzie  mieszkający  w  strefie  A 
mogą wykupywać mieszkania. Prosi o wyjaśnienie.

Burmistrz – nie zna sprawy, bo nie zajmuje się bezpośrednio mieszkaniami, ale nie 
jest  to  prawdą.  Jeżeli  gmina sprzedaje  mieszkania  na  ul.  Chrobrego to  te,  które 
zostały  zgłoszone  do  sprzedaży  przed  podjęciem  uchwały  przez  Radę  Miasta. 
Burmistrz nie jest właścicielem, reprezentantem tej kwestii  jest Rada i jeżeli  Rada 
podejmie uchwałę, że mieszkania w Rynku będą sprzedawane to Burmistrz będzie 
sprzedawał.  Burmistrz  osobiście  zbada sprawę,  zaprosił  Panią Butrym do urzędu 
celem wyjaśnienia sprawy.

S.  Butrym  –  mieszkaniec  Radkowa  -  zapytał  ile  trzeba  czekać  na  odpowiedz  w 
sprawie wykupu mieszkania. 



Z.  Sokołowska  -  Kulas  –  Radca  Prawny  –  wyjaśniła,  że  zgodnie  z  Kodeksem 
Administracyjnym na udzielenie odpowiedz na złożone pismo urząd ma 30 dni a w 
przypadku, gdy sprawa jest trudna i wymaga zebrania innych dokumentów może być 
przedłużona do 2 miesięcy. 

Ad. 12 Interpelacje radnych

Nie wpłynęła.

Ad.13 Sprawy różne
 
 Burmistrz  –  złożył  wniosek  pod głosowanie  Rady.  Wyjaśnił,  że  z  uwagi  na  fakt 
trwających analiz została określona w docelowym zamierzeniu inwestycja gimnazjum 
w Ścinwce Średniej. Burmistrz poprosi o przyjęcie następującej propozycji dotyczącej 
kontynuacji  tej  budowy w roku 2010 w następującym podziale:  część kondygnacji 
pierwszej  gimnazjum  z  przebudowanym  łącznikiem  do  szkoły  podstawowej  i 
adaptacja szkoły istniejącej na gimnazjum w połączeniu z łącznikiem z halą sportową 
na wysokości pierwszego piętra. Zagospodarowanie części bibliotecznej z galerią i 
przeniesienia biblioteki ze Ścinawki Średniej. W części skrzydła prawego Burmistrz 
zaproponował,  aby  przyjąć  w  projekcie  końcowym  adaptację  pustych  sal  na 
przedszkole zintegrowane. Jeżeli ta koncepcja zostanie przyjęta przez Radę można 
liczyć  na  pozyskanie  dofinansowania  z  funduszy  pozabudżetowych  i  po 
przeprojektowaniu zostanie wznowiona budowa. 

Przewodniczący RM – poddał pod głosowanie następującą propozycję: 
Rada  Miejska  w  Radkowie  pozytywnie  opiniuje  i  akceptuje  przedstawioną  przez 
Burmistrza  zmianę  koncepcji  zagospodarowania  budowanego  Gimnazjum  w 
Ścinawce Średniej:
Głosowało 13 radnych:  za -13     przeciw  -0  wstrzymało się –0  – propozycja 
została przyjęta.

J. Pabian – podziękował Burmistrzowi, za zwodociągowanie przysiółka Jasnej Doliny 
w Ścinawki Dolnej oraz poinformował, że najmłodsi piłkarze ze Ścinawki Dolnej w 
Wojewódzkim Finale Piłki  Halowej  zajęli  7 miejsce,  co jest  wielkim sukcesem dla 
Ścinawki  Dolnej,  trenera  i  Klubu  „Tęcza”  oraz  ludzi,  którzy  wspierają  sport  w 
Ścinawce Dolnej. W Ścinawce Dolnej nie ma sali gimnastycznej, ale radny wie, że w 
przyszłym roku rozpocznie się budowa sali gimnastycznej.

Burmistrz – powiedział, że od 30 lat buduje, bo lubi to robić. 

A. Kukurba – sprawa dotyczy usług integracji społecznej - radny zapytał Burmistrza 
czy powołał pan radnego S. Hajłasza do komisji konkursowej jako eksperta czy jako 
radnego, czy jedno i drugie.

Burmistrz  -  wyjaśnił,  że  radnego  S.  Hajłasza  powołał  jako  przedstawiciela 
społeczności  lokalnej  sołtysa  i  mieszkańca  wsi  Ścinawka  Górna.  W  programie 
integracji społecznej nie ma zasady kierowania się zasadą zamówienia publicznego 
tylko jest specjalny program MIS, który posiada regulamin do powoływania Komisji. 



Burmistrz nie widział zagrożenia ze strony Pana Hajłasza, ale zagrożenie przyszło z 
innej  strony  i  inni  członkowie  Komisji  spowodowali  taką  sytuację,  którzy  wyrazili 
skruchę i przyznały się do nietaktu. 

A.Kukurba – na poprzedniej sesji  było rozpatrywane pismo stowarzyszenia Krainy 
Gór Stołowych i Pani S. Wójtowicz miała wyjaśnić sprawę, ale nie przyszła na sesje. 
Radny poprosi o ustosunkowanie się do sprawy T. Pawłowskiego, który też podpisał 
pismo.

T.  Pawłowski  – wyjaśnił,  że Kraina Gór Stołowych miała wątpliwości  do sposobu 
przeprowadzenia procedury,  co do tego, w jaki  sposób będzie wybrana oferta na 
jedną  z  usług  integracji  społecznej,  dlatego  stowarzyszenie  swoje  wątpliwości 
przedłożyło  Burmistrzowi.  W wyniku  działań  stowarzyszenia  Burmistrz  unieważnił 
przetarg i powołał nową Komisje, odbył się nowy konkurs i stowarzyszenie Kraina 
Gór Stołowych  konkurs wygrała.  Stowarzyszenie nie  widzi  podstaw,  aby program 
integracji społecznej na tym etapie utrudniać. 

S. Hajłasz – uważa, że radny A. Kukurba został wprowadzony w błąd, dlatego że 
radny sam się nie powołał, radnego powołał Burmistrz zarządzeniem. Radny nie ma 
ograniczonych praw obywatelskich w związku z tym może przystąpić do konkursu i 
coś jeszcze zrobić.  Okazało się,  że na zadanie,  które ma być  realizowane przez 
stowarzyszenie Kraina Gór Stołowych wpłynął konkurencyjny wniosek, którego nie 
można było dopuścić do konkursu. Dlatego podważyło się moją osobę, że jestem w 
Komisji,  ale Regulamin opracowany do tego konkursu nie  zawiera takich klauzul. 
Burmistrz  nie  odwołał  konkursu,  bo  konkurs  się  nie  odbył.  Radny  zapytał  wice 
Burmistrz,  dlaczego  nie  została  odczytana  opinia  z  Ministerstwa,  Radny  sam 
zrezygnował, dlatego, że przez takie pisma opóźniałaby się realizacja programu PIS. 
Burmistrz powołał nową Komisje, w której jest osoba składająca wniosek, ale w tej 
sytuacji  stowarzyszenie  nie  podważa  Komisji  konkursowej.  Radny  uważa,  że  nie 
działało to na jego szkodę tylko na szkodę mieszkańców gminy.     

T. Pawłowski – powiedział, że nie z winy stowarzyszenia nastąpiło opóźnienie, ale 
przez radnego S. Hajłasza, który uczestniczył w przygotowaniu jednej z ofert. Radny 
po złożonym piśmie przez stowarzyszenie powinien się przyznać i nie brać udziału w 
głosowaniu.

Cz. Jarzyńska – zaproponowała, aby radny S. Hajłasz odczytał pismo.

A.Kukurba – pismo, które wpłynęło nie napisali radni, ale stowarzyszenie i należało je 
odczytać a radny S. Hajłasz powinien się przyznać

S. Hajłasz – wyjaśnił, że konkurs się nie odbył a radny nie jest ubezwłasnowolniony 
może robić, co chce.

Burmistrz – wyjaśnił,  że Kraina Gór Stołowych wniosła zarzuty,  było  to na etapie 
składania ofert. Burmistrz przeprowadził rozmowę z osobami, które uczestniczyły w 
ocenie  przyszłych  beneficjentów programu.  W momencie  złożonego  pisma przez 
stowarzyszenie Pan Hajłasz zrzekł się pracy w Komisji a z pozostałymi członkami 
Komisji  Burmistrz  przeprowadził  rozmowę,  które  oświadczyły,  że  korzystały  z 
poradnictwa. Dlatego Burmistrz rozwiązał Komisje, aby nie blokować biegu programu 



i  powołał  nową  Komisje.  Nowa  Komisja  dokonała  naboru  i  program  jest 
kontynuowany. Burmistrz zaproponował zakończenie dyskusji.

S.  Hajłasz  –  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  chciała  zapoznać  Radę  z 
protokołem  z  przeprowadzonej  kontroli  w  Gminnym  Centrum  Kultury,  Sportu  i 
Turystyki w Radkowie w sprawie rozliczenia imprezy Dni Radkowa. Zapytał radnych 
czy odczytać protokół na dzisiejszej sesji czy zostawić do odczytania na następną 
sesje.

J. Gorczycki – odpowiedział, że na następnej sesji. Radny poprosił Burmistrza, aby 
wysłał pracownika do Tłumaczowa, aby ocenił stan przystanku autobusowego, który 
się wali. 

Ad. 14

 Przewodniczący RM zamkną XXXVI sesję Rady Miejskiej w Radkowie.

   Protokołowała:                                                                                 Przewodniczący RM
 Lucyna Połowczuk                                                                               Marian Gancarski
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